

İNTİHAR VE ZARAR EĞİLİMLİ HASTALARDA TEDAVİ YÜKÜMLÜLÜĞÜNÜN İHLÂLİ

Harun Mirsad GÜNDAY*

ÖZET

Günümüzde ruh sağlığı hekimliği, kişinin beden ve ruh sağlığı bütünlüğüne yönelik faaliyette bulunan ve modern hayatla birlikte önemi artan bir uzmanlık dalıdır. Normal hekim – hasta ilişkilerinden farklı olarak psikiyatrist – hasta ilişkileri ayrıcalıklı bir konuma sahiptir. Bu temelde iki sebebe dayanır. Birincisi, ruh hekimliği alanında psikoterapiler başta olmak üzere uygulanan özel tıbbî müdahale yöntemleridir. İkincisi ise, psikiyatri hastalarında ortaya çıkan özellikle intihar ve zarar eğilimleri gibi spesifik sorunlardır. Bu çalışmada psikiyatristin hukuki sorumluluğu sadece intihar ve zarar eğilimli hastalardaki spesifik sorunlar ele alınarak incelenmiştir. Hukukî sorumluluğun şartları ve diğer sorumluluk hallerini doğuran hususlara yer verilmemiştir.

Anahtar Kelimeler: psikiyatrist, ruh hekimliği, psikoterapi, hukukî sorumluluk, psikiyatrik hastalıklar

ABSTRACT

Medical science of mental health operates for the wholeness of mental health and comes into prominence with modern life. Different than the traditional doctor-patient relationship, psychiatrist-patient relationships have a privileged position. This is mainly because of two fundamental reasons: Firstly, the treatments that are peculiar to the field of mental doctoring such as psychotherapy in particular and secondly, the specific problems the psychiatry patient has, especially tendencies towards suicide and harm. This paper studies liability of the psychiatrist limited to these specific problems of patients who have suicide and harm tendencies. The conditions of liability or responsibility states and other liability aspects are not discussed here.

Keywords: psychiatrist, mental doctoring, psychotherapy, civil liability, psychiatric disorders

ZUSAMMENFASSUNG

Die medizinische Wissenschaft der psychischen Gesundheit arbeitet für die Ganzheit der psychischen Gesundheit und kommt mit dem modernen Leben in den Vordergrund. Anders als die traditionelle Arzt-Patient-Beziehung haben Psychiatrie-Patient-Beziehungen eine privilegierte Position. Dies ist vor allem auf zwei fundamentale Gründe zurückzuführen: Erstens sind die Behandlungen, die dem Bereich der psychischen Dozenten eigen sind, wie zB der Psychotherapie, und zweitens die spezifischen Probleme, die der Psychiatriepatient hat, vor allem Tendenzen zum Selbstmord und Schaden. Dieses Papier untersucht die Haftung des Psychiaters auf die spezifischen Probleme jener Patienten, welche Tendenzen zu Selbstmord und Schäden aufweisen. Die Haftungs- und Haftungsbestimmungen und sonstige Haftungsaspekte werden hier nicht erörtert.

Schlüsselwörter: Psychiater, Psychiatrie, Psychotherapie, Zivilhaftung, psychiatrische Störungen

* Erciyes Üniversitesi Hukuk Fakültesi Medeni Hukuk ABD Araştırma Görevlisi
Research Assistant at Department of Civil Law at Erciyes University Law Faculty

